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Emlékeztető a 2022. szeptember 27-i BT ülésről 

 
 

Horváth Csaba napirend előtti felszólalása: levelet írtam Egyed Mihály osztályvezető úrnak, 

amelyben azt megkérdezem, hogy van-e az egyetemnek takarékossági programja. Van-e ennek a 

rezsinövekedésnek kihatása az oktatásra? Gondolok az online oktatásra, vagy a homeoffice munkára. 

Azt hallottam, hogy a vizsgaidőszakot tervezik online formában. Fel kell készülnünk minden 

eshetőségre, mert több mint valószínű, hogy lesznek drasztikus intézkedések. Várom a választ Egyed 

Mihálytól. 

  

A BT egyhangúan elfogadta a napirendi pontokat.  

 

1. A Rektori Tanács ülésének és Szenátusi ülésének beszámolója (Pánovics Attila, Hausmann 

Péter) 

Pánovics Attila:  

Rektori Tanács ülése: javasolták, hogy a Szenátusnak legyen egy állandó tagja, aki a 

minőségbiztosításért felel. Majd a Doktori iskoláknál volt vita a doktori szabályzatról. 

Az a kompromisszumos megoldás született Prof. Dr. Schepp Zoltán rektor helyettes úr részéről, hogy 

2023-ban át fogják dolgozni. 

Ami még fontos volt a Közbeszerzési szabályzat. Amiről kiderült, nagyon rosszul van kialakítva, 

mert rettenetesen lassan mennek a beszerzések. Az a döntés született, hogy figyelembe véve a 

realitásokat fel kell gyorsítani a beszerzésekre vonatkozó szabályokat. 

 

Hausmann Péter: van hozzászólási jogunk, véleményalkotási jogunk is van, de ezt a legutóbbi 

szenátusi ülésen nem tudtuk volna gyakorolni, mert a megszokott helyünkről olyan helyre ültettek 

bennünket, ahol nincs lehetőség gombot nyomni és nincs mikrofon sem, amibe beszélni tudnánk. 

Mi az SZMSZ-ben rögzített szereplők vagyunk, és azt gondolom, hogy ezt helyre kell tenni. Nem 

szabadna hagynunk, hogy szenátusi tagokként meghívotti jogokat kapjunk és félre ültessenek 

bennünket. Többen felháborodtak ezen és hangot is adtunk ennek. Ezért kérem elnök urat, hogy adjon 

ennek hangot írásban. mert nem lehet így bánni a szakszervezetekkel. Rektor úrnak és Borbás 

Piroskának küldjön levelet. 

 

2. A Művészeti Kar és a BTK szervezeti kérdései (Kovács Balázs és Bigazzi Sára) 

Horváth Csaba: hogy áll most a Bölcsészettudományi kar? Történt-e olyan, ami miatt lépnie kell a 

szakszervezetnek. 

 

Bigazzi Sára: az összes bölcsész alapképzésre fel lehetett volna venni 22 államilag finanszírozott 

hallgatót. 

Ahova csak a pszichológiára szoktak – nagyon magas pontszámmal – kilencvenen bekerülni. Az összes 

szakra nagyon alábecsülték azt, amit a „piacon” nagyra értékelnek. Emiatt folyamatos egyeztetések voltak 

a Dékáni vezetés és a Kuratórium között. Illetve mi szakszervezetként folyamatosan fórumoztunk másfél 

hónapon keresztül online. 

Augusztusban megjelentek a FELVI-n a számok, és innentől kezdve voltak jelentkezők.  

mailto:fdsz@pte.hu


FDSZ Pécsi Tudományegyetem Intézményi Szervezete 

7622 Pécs, Vasvári Pál u. 4.  

tel.: 72-501-500/12069, e.mail: fdsz@pte.hu, honlap: fdsz.pte.hu 

 

A Kuratórium pedig elvárta, hogy ezeket a jelentkezőket filterezzék le, de aztán a karok, akik érintettek 

voltak nem csinálták meg, hanem felvették azokat a hallgatókat, akik jónak minősültek. 

 

A probléma csak az – és most itt tart a történet -, hogy fel vannak véve állami hallgatók, de nincsen 

mögöttük finanszírozás. Az ITM és a Kuratórium közti szerződésben csak arra a 22 hallgatóra van 

finanszírozás, nem pedig a száz valamennyire, akik minőségi 420 pontot értek el. 

A Dékáni Tanács most már próbál a Kuratórium, illetve a minisztérium felé is nyomást gyakorolni, hogy 

változtassanak ezen a szerződésen. A referens minisztérium is megváltozott ezzel kapcsolatban. 

Az is probléma, hogy fel vannak véve állami hallgatók, akik aláírnak egy szerződést az állammal, hogy 

amint elvégzik, ők röghöz vannak kötve, mert az állam finanszírozta a tanulmányaikat. Viszont az állam 

nem finanszírozta a képzésüket. Itt van egy joghézag, jogi probléma, amivel valaki valamit kezdeni fog. 

Most átmeneti állapotban vagyunk, egy évig még tanítani fogunk, aztán nem tudjuk mi lesz. Várjuk, hogy 

mi történik a minisztérium és a Kuratórium részéről. 

A Tanárképzésre volt egy 800 fős lehetőség, de nincs ennyi jelentkező. 

Hozzátartozik az igazsághoz, hogy más egyetemeken több bölcsész vettek fel, mint tavaly. Pedig a PTE 

nem konkurál a többi bölcsészkarral. 

 

 

Barna Beáta: a Művészeti karon is hasonló a helyzet a BTK-hoz. 

 

Horváth Csaba: kérek egy rövid írásos beszámolót erről tőled Sára, és a jövő heti országos elnökségi 

ülésen megkérdezem a többieket erről. 

 

    3. Bérkérdés és a pedagógusok újabb mozgalma s gyakorló iskoláknál (Bárkányi Tamás) 

2014-ben bevezették a Pedagógus Életpálya modellt. Ez azzal járt, hogy megemelték a kötelező 

óraszámokat. Korábban, ha valaki helyettesített egy kollégát, az kapott helyettesítési díjat, az Életpálya 

modellel ez megszűnt. Nincs túlóra díj sem. Bevezették a pedagógusoknál a minősítést. 

 

Rendelettel valójában lehetetlenné tették, hogy a pedagógusok sztrájkoljanak. Pillanatnyilag az van, hogy 

a pedagógus sztrájkolhat, ha a vezetője megengedi. Ugyanis az órákat meg kell tartani. A sztrájkoló 

pedagógus erre a napra bért nem kap.  

A másik dolog az elbocsátással való fenyegetés. Hiába mondják, hogy kevés a pedagógus, napirenden van 

Baranyában, hogy iskolákat össze akarnak vonni. Illetve megemelik a mostani óraszámokat 27-28-ra és 

máris áthidalható a pedagógus hiány. 

Sokan viszont egy napos sztrájk miatti bérkiesést sem engedhetnek meg maguknak. 

 

Kosaras Attila: a szülőknek a pedagógusok mögé kellene állniuk, hogy nagyobb nyomatékot adjanak a 

sztrájknak. Különben nem lesz, aki érdemben tanítsa őket. Képesítés nélküli pedagógusokkal és 

nyugdíjból visszafoglalkoztatott emberekkel nem lehet minőségi oktatást csinálni. 

 

Horváth Csaba: mibe tudunk mi segíteni nektek – azon kívül, hogy többször adtunk ki szolidaritási 

nyilatkozatot – a sztrájkban? Ha már többet tudunk a novemberi sztrájkról, akkor a következő BT ülésen 

beszéljük meg, hogy mit tegyünk. 
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4. Üdülési tapasztalatok, Porec és Balaton (Horváth Csaba és Kosaras Attila)  

Kosaras Attila: Az üdülésre jelentkezők és résztvevők száma: 

Üdülés összesítés 2022 

Helyszín fő összes résztvevő/fő elutasított/fő tényleges 

Balatonlelle 157 546 11 168 

Porec 20 67 28 48 

összes jelentkező 209 613   216 

összes elutasított     39   

 

Voltam Kancellár úrnál megbeszélésen és felmerült a balatoni üdülő és üdültetés. 

Jövőre is ilyen formában lehet üdülni, viszont ezek az árak nem tarthatók már. Áremelkedés várható, de 

azt is megígérte, hogy azt a pénzt visszaforgatják az üdülő javára, próbálják modernizálni. 

Őszi üdültetést is meghirdethettünk, szeptemberre és októberre. 

 

Horváth Csaba: telt ház volt Porecen végig. Korszerűsítettük a két lakókocsit. Az üdülés összegét a szezon 

végén átutaljuk az egyetemnek, mert ők tartják fenn. A poreci árakat is fel kell emelnünk jövőre. 

5. Félévi programlehetőségek (Horváth Csaba) 

Hausmann Péter: az edzőtermi használat nagyon népszerű, már jóval túl megyünk azon a kereten, amit 

erre szántunk. Tervezni viszont nem nagyon lehet. Korábbi álláspontunk – és ezen érdemes 

elgondolkodni, hogy visszaálljunk-e arra -, hogy a nyári időszakot vegyük ki, és csak a szemeszterek alatt 

engedjünk az edzőterem használatát. Vagy hagyjuk így, hiszen van miből finanszíroznunk. Nagyon 

megugrott az edzőtermi használat, hiszen többen is vagyunk. Viszont az energiaárak emelkedése miatt 

számítanunk kell áremelésre itt is. Egy emelésen már túl vagyunk, ami 25%-os emelést jelent. Amint 

megkapjuk az új árajánlatot, akkor ezt a BT-nek meg kell tárgyalnia a költségvetést. Egyre vaskosabb ez 

az összeg és emiatt el kell gondolkodni, hogy ne szorítsuk-e korlátok közé a használatot. 

 

Horváth Csaba: Adventi kirándulás: Budapesten elmarad a Vörösmarty téri vásár, mert valamit 

elrontottak. A Bazilikánál megtartják. 

Azt javasolnám, hogy Zágrábba menjünk el ismét, vonattal. Mit szóltok hozzá? Szervezzünk-e egy 

különvonatos zágrábi Adventet? Megkérdezzük az illetékestől a MÁV-nál, hogy tervzenek-e ilyen utat, és 

az októberi BT ülésen döntünk.  

 

Majdánné Mohos Mária: helyben múzeumi látogatásokat szerveznék a nyugdíjasoknak. Kérdésem, hogy a 

tárlatvezetést kifizeti-e a szakszervezet? 

Horváth Csaba: ennek nincs semmi akadálya. Lesz egy Nyugdíjas Karácsonyi vacsora decemberben. 

6. Egyebek 

Kókay Péter: a szakszervezet vesse fel az egyetemnek, hogy rezsi hozzájárulást adjon a dolgozóknak? 

Van-e ilyen terve az egyetemnek, hogy a rászoruló dolgozóknak kompenzációt adjon? 
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Kosaras Attila: a Gyakorlókban nem fizették ki a második 15%-ot! Akkor gondolod, hogy erre lesz 

pénze az egyetemnek? Jó az ötlet és támogatom is. 

 

 

Horváth Csaba: ha a Homeoffice-t visszahozzák, akkor kötelező lesz rezsi hozzájárulást adni. Mi azonnal 

követelni fogjuk a kompenzációt ebben az esetben. Jó ötlet, köszönjük. 

 

Kókya Péter: a Kollektív Szerződés tárgyalások mikor folytatódik? 

 

Horváth Csaba: írtam már nekik, de még nem válaszoltak rá. Nekik az az érdekük, hogy elhúzzák a KSZ 

tárgyalásokat. Folyamatosan reklamálok. A régi KSZ még érvényes. 

 

Bizalmi választás 

 

Horváth Csaba: már korábban jeleztem Aknai Péternek, hogy meg kell kérdezni az ÁOK-t és a KK-t, 

hogy akarnak-e önálló szervezetet. Ha igen, akkor keressenek meg bennünket. Előtte viszont fel kell 

venniük a kapcsolatot a MOSZ-al és IESZ-el, és jelezni nekik azt a szándékot, hogy ők az FDSZ-hez 

szeretnének tartozni. Azt is tisztázni kell velük. hogy ők kettős szakszervezeti tagságot akarnak, vagy csak 

hozzánk szeretnének tartozni. 

 

Kosaras Attila: az ETK-n nem találnak embert, aki vállalná a Bizalmi feladatokat. 

 

 

A következő BT ülés október 25-én lesz. 
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